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Zasedání Světové unie jezevčíků (WUT) 2024 

Ve dnech 17. a 18. února se v České republice konala dvě velmi významná zasedání 
pro Klub chovatelů jezevčíků ČR, z.s. První den měl náš klub tu čest pořádat zasedání 
Světové unie jezevčíků (WUT), na kterém se sešlo 20 hlasujících delegátů s doprovody z 
mnoha zemí celého světa. Celý den se jednalo a večer byla naším klubem ve spolupráci s 
ČMKU a FCI delegátem v Komisi pro norníky FCI Ing. Vladimírem Hutěčkou zorganizována 
pracovní večeře. Zde se rozebírala témata, která vyplynula ze zasedání a také témata 
osobní. Opět bylo navázáno mnoho nových kontaktů a přátelství s předáním osobních 
kynologických zkušeností. Bylo krásné sledovat milou atmosféru, kde se prolínala zkušenost 
stáří s pokrokovostí mládí, a to vše ve spojitosti s kynologií týkající se převážně jezevčíků a 
teriérů. V neděli pak následovalo setkání delegátů členských zemí FCI v komisi pro norníky 
FCI, ze kterého přinese zprávu český delegát prostřednictvím stránek ČMKU. 

Přidávám pár poznámek ze sobotního zasedání, které se následně objeví i v zápise, 
který po publikaci organizací WUT bude publikován i na stránkách KCHJ ČR:  

Na počátku byla shrnuta situace, která byla před obdobím zvaném covidové. Nesnáze s 
tajemníkem DTK a WUT Janem Schrüringem, který přestal komunikovat a celkově fungovat. 
Následně DTK musel zvolit takovou cestu, aby vše pokračovalo ve prospěch jezevčíka. 
Nominoval na jeho post ve WUT novou osobu, která není placena jako zaměstnanec. Paní 
Vanessa Fuss dělá svou funkci zcela bez výplaty. Dále byly navýšeny celkově platby za 
členství i za odvody z výstav pro WUT a také za vystavení diplomu za tituly. Ceny byly 
dlouhodobě nízké a se zvýšením nákladů je bylo nutné zvednout.  

Posléze se hlasovalo o vstupu nových členů do WUT. Oba kandidující státy byly přijaty, 
jsou to Srbsko a Gruzie. Ale naopak, pro několikaleté neplnění svých členských povinností, 
byl vyloučen Ázerbájdžán.  

Bylo odsouhlaseno, že WUT bude muset ročně vydávat informaci o správě a 
hospodaření. Tato zpráva bude obsahovat nezbytně nutné náležitosti jako výdaje a příjmy 
nejen za minulé období, ale i pro budoucí fiskální období v podobě ekonomického plánu. 

Byla navržena možnost účasti na zasedání on-line i s hlasováním. Toto bylo zamítnuto 
s tím, že je možné delegátům, kteří nemohou být přítomni, zpřístupnit zvukový záznam 
jednání, ale bez možnosti do něj zasahovat. Vzhledem k flexibilitě WUT si ale nejsem jista, 
kdy nastane doba elektronického pokroku v této organizaci a toto se stane realitou.  

Bylo také navrženo hlasovat podle počtu členů, neboť je nefér, že některé členské 
subjekty mají třeba 30 členů a mají stejný 1 hlas jako subjekty s tisíci členů. Toto bylo 
zamítnuto.  

Do budoucna bude správa WUT facebookového účtu předána paní tajemnici, která 
povede informativní stránku na této sociální platformě.  

Stále pokračuje úkol pro komisi chovatelskou, která má 5 členů a jedním z nich je 
Veronika Chrpová. Komise se snaží optimalizovat (primárně zjistit údaje) chovné podmínky 
jednotlivých členských zemí, tak, aby bylo možné se v nich orientovat pro členy z jiných 
států.  

Bylo navrženo potvrzovat platnost WUT rodokmenů jezevčíka, což bylo shozeno ze 
stolu, neboť máme rodokmeny FCI, které je nadřazeno WUT. Jediné možné je potvrzovat 
platnost údajů v rodokmenech uvedených, a to DNA profilováním či určením otcovství nebo 
rodičovství.  
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Také bylo konstatováno, že by se měly v rodokmenech ve všech zemích objevovat 
informace o velikosti a srsťovém rázu, a to zvláště nyní. Některé země totiž provedly mezi 
srsťová křížení, bez konzultace se zemí původu. Toto je v rozporu s požadavky samotného 
DTK, ale nebylo v rozporu s FCI předpisy. Ty však teď nově říkají, že při takto významných 
chovatelských zásazích musí být kontaktována země původu. Plénum se shodlo na tom, že 
DTK musí začít přemýšlet, jak tento problém řešit. (doplnění variant křížení ve standardu, 
rozdělením standardu na jednotlivá plemena, či něco jiného) Abychom nedošli do stavu, kdy 
se budou v jednom vrhu rodit štěňata všech 3 velikostí a všech tří srsťových variet.  

DTK vytvořilo pro své potřeby certifikát pro pracovní šampionát a chtělo jej, za poplatek 
(přes 1000 euro) nabídnout i WUT (stejná verze). To bylo odmítnuto s tím, že několik zemí 
se nabídlo, že poptá vytvoření certifikátu jiného, než má DTK od svých umělců a zdarma.  

Z komise rozhodčích WUT zaznělo, že je nezbytně nutné, aby všichni rozhodčí, kteří 
posuzují jezevčíky měřili. A to správně a pak správně určovali ráz v souvislosti s naměřenou 
hodnotou.  

Je také stále důležité učit rozhodčí jezevčíků rozpoznávat správné barvy a barvy, které 
je nutno penalizovat.  

Nutné hlídat i zdravotní stránku našeho plemene.  

Vznikl nový titul – Jubilejní klubový vítěz. Jeho pravidla budou upřesněna na WUT 
stránkách a pak následně zveřejněna i na stránkách našeho klubu.  

Bylo mimo jiné diskutováno motivování k členství v různých státech. Diskuze bude 
publikována následně v zápise.  

Bude vypracován statistický dotazník pro jednotlivé členské státy. Zde bude uváděn 
meziroční přehled. Ten bude zasílám v předstihu na WUT, které zpracuje statistiky.  

Bude oslovena komise pro rozhodčí FCI, s prosbou o akceptaci všeobecně zubní a 
ocasní karty a následně i karty o přeměření daného jedince. Zpracování návrhu bude na 
chovatelské komisi WUT, ta jej následně předá DTK, ta jej odešle na FCI. 
 
 
Světová výstava WUT: 
2024  Slovenia 
2025  France 
2026  Hungary 
2027  Spain 
2028  Netherland 
2031  Italy 

WUT SchwPoR 
2024  Slovenia 
2025  Germany 
2026  Spain 
2027  Austria 
2028  Netherland 
 

Zasedání WUT 
2025  Germany 
2026  Hungary 
2027  Austria 
2028  Netherland 

 
Další zasedání bude: 8.2.2025 - Germany – Westfahlen, Hörelhof. 
 
 

Zpracovala: MVDr. Ing. Veronika Chrpová Ph.D. 
 


